
سرمربی الوحده: بازی سختی
با پرسپولیس داریم

سرمربی تیم فوتبال الوحده امارات با بیان اینکه »اسماعیل 
مطر« یکی از بازیکنان کلیدی خود را در بازی با پرسپولیس در 
اختیار ندارد، گفت: برای داشتن زمین تمرین مشکل داشتیم. 
تیم فوتبال پرسپولیس ساعت ۱۹ امروز در نخستین دیدار 
خود در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا در گوای هندوستان 
به مصاف تیم الوحده امارات می رود. نشست خبری پیش از 
بازی، دیروز برگزار شد. »تن کاته« سرمربی هلندی الوحده 
در این نشست خبری گفت: بازی سختی با پرسپولیس داریم. 
تیم قدرتمندی که فصل گذشته فینالیست لیگ قهرمانان 
آسیا شد و بازیکنان ملی پوش زیادی در اختیار دارد. وی ادامه 
داد: به قدرت خودمان برای کس��ب نتیجه مناسب در این 
مسابقه اطمینان و اعتماد داریم. سرمربی تیم الوحده درباره 
غایبان تیمش مقابل پرسپولیس تصریح کرد: در این مسابقه 
اسماعیل مطر )یکی از نفرات کلیدی الوحده( را در اختیار 
نداریم. تن کاته در ادامه گلایه هایی را که یحیی گل محمدی، 
سرمربی پرسپولیس نسبت به میزبانی هندوستان داشت، 
تکرار کرد و گفت: برای پیدا کردن زمین تمرین مناسب با 
مشکل مواجه شدیم. هوا بسیار گرم است و امکان تمرین در 
بعدازظهر وجود ندارد. سرمربی الوحده همچنین تاکید کرد از 
عملکرد کنفدراسیون فوتبال آسیا در این ارتباط راضی نیست. 

ملی پوشان بوکس، تکواندو و کاراته 
واکسینه شدند

ملی پوشان رشته های رزمی بوکس، تکواندو و کاراته مردان 
و زنان به همراه کادر فنی خود واکسن کرونا تزریق کردند. 
ب��ه گزارش فارس، با پیگیری های صورت گرفته از س��وی 
کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش، ظهر دیروز ملی پوشان 
رش��ته های رزمی بوکس، تکواندو و کاراته که خود را برای 
بازی های انتخابی و المپیک توکیو آماده می کنند، به همراه 
کادر فنی خود واکسن کرونا تزریق کردند. در تکواندو، آرمین 
هادی پور و میرهاشم حسینی ۲ المپین تکواندوی کشورمان، 
سجاد مردانی، سروش احمدی و امیرمحمد بخشی ملی پوشان 
تکواندو و فریبرز عسکری و وحید عبداللهی سرمربی و مربی 
تیم  ملی واکسینه شدند. در گروه زنان غزل سلطانی، مهلا 
مومن زاده، ناهید کیانی، یلدا ولی نژاد و زهرا پوراسماعیل به 
همراه مهرو کمرانی سرمربی و فاطمه صفرپور مربی تیم  ملی 
واکسن کرونا تزریق کردند. در کاراته نیز در مرحله اول طرح 
واکسیناسیون که شامل ورزشکاران المپیکی و قهرمانانی است 
که در تلاش برای کسب سهمیه هستند، ملی پوشان کاراته 
به همراه کادر فنی در بخش بانوان و آقایان واکسینه شدند. 
کاراته ۳ سهمیه قطعی کسب کرده که در بخش بانوان در وزن 
مثبت 6۱ کیلوگرم حمیده عباسعلی سهمیه خود را قطعی 
کرده است. در بخش آقایان علاوه بر سهمیه قطعی بهمن 
عس��کری در منفی 75 کیلوگرم، کاراته ایران در مثبت 75 
کیلوگرم نیز موفق به کسب سهمیه شده که از بین ذبیح الله 
پورشیب و سجاد گنج زاده یک نفر پس از مسابقه لیگ جهانی 
»کاراته وان« لیسبون انتخاب خواهد شد. در رشته بوکس نیز 
ملی پوشانی نظیر امید احمدی صفا و مهدی خسروی در 5۲ 
کیلوگرم، دانیال شه بخش در 57 کیلوگرم، اشکان رضایی و 
باقر فرجی در 6۳ کیلوگرم، سجاد کاظم زاده و مسلم مقصودی 
در 6۹ کیلوگرم، سیدشاهین موسوی در 75 کیلوگرم، میثم 
قشلاقی و سیاوش امیدی در 8۱ کیلوگرم، احسان روزبهانی 
و طوفان شریفی در ۹۱ کیلوگرم و ایمان رمضانپور و پوریا 
امیری در مثبت ۹۱ کیلوگرم به همراه اعضای کادر فنی تیم 
 ملی بوکس در مرحله اول طرح واکسیناسیون شرکت کردند. 

عمر السومه به دیدار برابر استقلال می رسد
مهاجم سوریه ای الاهلی عربستان به دیدار برابر استقلال 
خواهد رسید. به گزارش سعودی اسپورت، عمر السومه در 
اردوی تیم  ملی فوتبال س��وریه مصدوم ش��د و حتی دیدار 
برابر ایران را هم از دست داد. این بازیکن سوریه ای در دیدار 
اخیر تیمش هم که با شکست همراه شد، نتوانست به خاطر 
آسیب دیدگی به میدان رود اما ظاهرا به بازی برابر استقلال 
خواهد رسید. الاهلی در دیدار نخست خود در فصل جدید 
لیگ قهرمانان آسیا جمعه به مصاف استقلال خواهد رفت. 
روزنامه الریاضیه نوشت کادر پزشکی الاهلی مجوز لازم برای 
بازی کردن الس��ومه را داده است و این بازیکن می تواند در 
بازی برابر استقلال تیمش را همراهی کند. الاهلی روزهای 
کابوس واری را تجربه می کند و در 6 دیدار اخیر خود شکست 
خورده است. هدایت تیم را ریجکمپ رومانیایی بر عهده گرفته 
و قرار است از این مربی در دیدار برابر استقلال رونمایی شود. 

عذرخواهی باشگاه پرسپولیس از هندی ها
باشگاه پرسپولیس از انتش��ار پستی در صفحه اینستاگرام 
باشگاه که ورود پرسپولیس به هند را با حمله نادرشاه افشار 
به این کش��ور مقایس��ه کرده بود، عذرخواهی و اعلام کرد 
»فوتبال تنها بهانه ای اس��ت تا مردم دنیا به یکدیگر نزدیک 
ش��وند«. باشگاه پرسپولیس با انتشار پیامی به دلیل پستی 
که چند روز پیش درباره حمله نادرشاه افشار به هندوستان 
منتشر کرده بود، رسما عذرخواهی کرد. در بخشی از بیانیه 
باشگاه پرسپولیس آمده است: رابطه ۲ کشور ایران و هند به 
امروز و دیروز مربوط نیست و ریشه در تاریخ دارد. در روزی 
که کاروان پرسپولیس برای رقم زدن موفقیتی تازه آسمان 
ایران را به س��مت هندوس��تان ترک کرد، پستی در صفحه 
اینستاگرام باشگاه منتشر شد که این اتفاق بدون هماهنگی 
 بود و ب��ه همین علت وظیفه خود می دانی��م بابت اتفاقات

رخ داده عذرخواهی کنیم.

آرامش انتخابات، انتخاب عاقلانه
ادامه از صفحه اول

... ای��ن تکلیف بی��ش و پیش از همه بر دوش جریان 
انقلابی است که نسبت به حراست از فضای انتخابات و 
ایجاد یک فضای رقابت سالم اهتمام داشته باشد. فضای 
مطلوب، همان گونه که مطرح شد، رقابت حول مطالبات 
اصلی مردم یعنی اقتصاد و معیشت و کارآمدی است. در 
صورت تحقق این شرایط، قطعا سود و فایده این رقابت 
و نتیجه آن برای مردم خواهد بود. باید در س��نگر مردم 

نشست.

اخبار

ورزشی

نگاه

۳طلا، یک نقره و یک برنز ایران در کشتی فرنگی قهرمانی آسیا
در پایان رقابت های 5 وزن نخست کشتی فرنگی قهرمانی آسیا در آلماتی قزاقستان، پژمان پشتام در 77، 
ناصر علیزاده در 87 و علی اکبر یوسفی در وزن ۱۳۰ کیلوگرم به مدال طلای آسیا رسیدند. همچنین، میثم 
دلخانی در 6۳ کیلوگرم نقره گرفت و پویا دادمرز در وزن 55 کیلوگرم به مدال برنز این مسابقات دست یافت.

محمد بیرامی: تی��م ملی جودوی ایران در حالی رقابت های 
جودوی قهرمانی آسیا را دست خالی ترک کرد که عملکرد 
فن��ی جوان��ان باآتیه ملی پ��وش رگه هایی از امی��د را برای 
س��اختن آینده ای روش��ن نمایان کرد. این دوره از مسابقات 
ب��ا حض��ور ۱۹5 جودوکار از ۳۰ کش��ور به م��دت ۳ روز به 
میزبانی قرقیزس��تان در شهر بیشکک برگزار شد و در پایان 
در بخش مردان ژاپن، ازبکستان، کره جنوبی، قرقیزستان و 
تاجیکستان عناوین اول تا پنجم را به خود اختصاص دادند. 
تیم  ملی ایران هم با عنوان پنجمی محمد بریمانلو در مکان 
دوازدهم ایس��تاد؛ عنوانی که نسبت به دوره گذشته یک پله 
صعود داشت. سال ۲۰۱۹ تیم  ملی ایران با ترکیبی کامل در 
رقابت های قهرمانی آس��یا به میزبانی امارات در دوبی حضور 
یافت و در نهایت با عنوان هفتمی بریمانلو در مکان سیزدهم 
ایس��تاد. نکته مهم درباره جودو و رقابت های آسیایی اینکه 
اغلب قدرت های جهانی این رشته از جمله ژاپن، کره جنوبی، 
مغولستان، ازبکستان، قزاقستان و... در این مسابقات حضور 
دارند، از همین رو همیش��ه مسابقات سخت و سطح بالایی 
را در قاره کهن ش��اهد هستیم که تنی چند از بهترین های 

دنی��ا در این رقابت ها روی تاتام��ی می روند. در همین دوره 
نی��ز تیم های برتر قاره با نفرات برت��ر خود به میدان آمده و 
مدال های خوبی را نیز کس��ب کردند. در این بین تیم جوان 
ایران عملکرد فنی نس��بتا خوبی از خود به نمایش گذاشت. 
هر چند نفرات تیم از دستیابی به مدال بازماندند ولی مبارزه 
پایاپای با رقبای آس��یایی رگه هایی از امید را برای رس��یدن 
به آینده ای روش��ن به تصویر کش��ید؛  نمونه آن نیز س��عید 
کرجی، جوان ۱8 س��اله ای که در وزن ۱۰۰+ کیلوگرم برابر 
»کی��م می��ن جونگ« نفر ۱6 رنکینگ جهان با نش��ان برنز 
جهان و نقره همین مسابقات 4 دقیقه جانانه مبارزه کرد یا 
علی پرهیزکار که در پیکار با نماینده قزاقستان تا ثانیه های 
پایانی پیروز بود و روی بی تجربگی خود باخت و حذف شد. 
جودوی ایران از شهریور ۹8 تا اسفندماه ۹۹ با حکم کمیته 
انضباطی فدراسیون جهانی تعلیق و از حضور در همه میادین 
رسمی و اردوهای مشترک بین المللی محروم شد؛ حکمی که 
لطمات زیادی به جودوی ایران و نس��لی زد که می توانست 
با ادامه همان روندی که در دوره جدید مدیریت فدراسیون 
آغاز کرده بود اکنون به یکی از تیم های خوب آس��یا تبدیل 

شود. متأسفانه در شرایطی که اهالی این رشته باید در کنار 
یکدیگر و دست در دست هم برای برون رفت از شرایط فعلی 
گام بردارند، شاهد طرح مسائلی هستیم که مطرح کننده نیز 
به آن اعتقادی ندارد! اینکه برخی ملی پوش��ان سابق سطح 
فنی مسابقات را پایین ارزیابی می کنند، نشان از کم اطلاعی 
از شرایط و شرکت کنندگان این دوره دارد. با نگاهی به نتایج 
چند دوره گذشته ایران در مسابقات آسیایی، بخوبی می توان 
ب��ه این نکته پی برد ک��ه اتفاق جدیدی رخ نداده و جودوی 
ایران آن زمان که همه نفرات خود را در اختیار داش��ت هم 
شاید کمی بهتر از این نتیجه می گرفت. از سوی دیگر از تیمی 
که تنها ۲۰ روز فرصت برگزاری اردوهای آماده سازی داشته 
چه انتظاری باید داش��ت؟ آیا میدان دادن به جوانانی که در 
مسابقات رده های سنی پایه امتحان خود را بخوبی پس داده اند 
و در آغاز ورود به رده سنی بالاتر هستند کار اشتباهی بوده 
اس��ت؟ فدراسیون جودو بر اساس اعلام آرش میراسماعیلی 
تنها ۳ روز بعد از اخذ مجوز حضور در مس��ابقات آس��یایی 
زمان برای ثبت نام داشت و بر همین اساس امکان برگزاری 
مسابقات انتخابی نبود و اعتماد به نوجوانان و جوانان مدال آور 

آسیایی بهترین تصمیم بود. متأسفانه جودو سال هاست اسیر 
حاشیه های درونی است. آنها که فرصت فعالیت در فدراسیون 
را به دلیل انتخاب رئیس وقت از دس��ت می دهند، دست به 
حاشیه س��ازی برای مس��ؤولان جدید می زنند و این چندان 
نمی تواند عملکرد مناسبی برای افراد خوشنامی باشد که به 
اس��م دلسوز جودو خود را معرفی می کنند.  به نظر می رسد 
س��هم خواهی در جودو به س��نتی ناپسند تبدیل شده و این 
موضوع به هر سیستمی لطمه می زند و جودو این موضوع را 
با پوست و گوشت خود لمس کرده است. فدراسیون جودو و 
شخص آرش میراسماعیلی باید با برداشتی مثبت از همه این 
انتقادات، مشورت را در دستور کار خود قرار دهند و فضای کار 
را با نگاهی باز برای همه کسانی که می توانند به جودو کمک 
کنند، فراهم کنند.  برگزاری مسابقات انتخابی و تشکیل تیم 
 ملی و حتی انتخاب کادر فنی باید از فیلترهای مش��خص و 
شفاف عبور کند. اگر قرار است جودو به روند موفقیت گذشته 
خود بازگردد باید با استفاده از خرد جمعی، تجربه پیشکسوتان 
و توانایی ملی پوشان پیشین کار را پیش برد، اگر غیر از این 

باشد همچنان باید شاهد حاشیه باشیم و بس!

بررسی جودو در دوران پساتعلیق

نگاه به آینده

چهارشنبه 25 فروردین 1۴۰۰
وطن امروز     شماره ۳18۴

دادگاه عالی ورزش به نفع ایران رأی نداد تا بحرین میزبان  انتخابی جام جهانی فوتبال باقی بماند

یک در بسته دیگر

سرانجام در س��اعات پایانی روز دوش��نبه، فدراسیون 
فوتبال ایران با انتش��ار متنی دوپهلو پاس��خ دادگاه عالی 
ورزش ب��ه ادعای ایران مبنی بر تغییر میزبانی مس��ابقات 
مقدماتی جام جهانی را منتشر کرد. در این پاسخ ۳  بندی 
مش��خص ش��ده که علاوه بر آنک��ه دادگاه عالی ورزش با 
رسیدگی سریع به پرونده شکایت فدراسیون فوتبال ایران 
از کنفدراسیون فوتبال آسیا در موضوع میزبانی مخالفت 
کرده است، حتی نسبت به صدور دستور موقت )احتمالا 
برای تعویق مسابقات( نیز مخالفت ورزیده و از ایران خواسته 
اگر توضیح دیگری دارد، برای بررس��ی به CAS بفرستد. 
مهم ترین نکته پرونده این است که دادگاه عالی ورزش از 
رسیدگی فوری به دعوی ایران خودداری کرده و این بدان 
معناست که بررسی پرونده ایران در دادگاه عالی ورزش 4 
ماه تا یک سال به طول خواهد انجامید که این مدت بیشتر 
از زمانی است که برای حضور در مسابقات مقدماتی مرحله 
اول مقدماتی جام جهانی در بحرین به آن نیازمند است. این 
مسابقات کمتر از 5۰ روز دیگر در شهر منامه برگزار می شود 
و رسیدگی به ادعای ایران مبنی بر تضییع حق در میزبانی 
به پس از این مس��ابقات موکول خواهد ش��د و تاثیری در 
آن ندارد. در عین حال ایران می توانس��ت به حکم دادگاه 
عالی ورزش مبنی بر توقف بازی تا رس��یدگی به اعتراض 
ایران امیدوار باشد که این اتفاق نیز رخ نداده و البته بسیار 

خوشبینانه است که رخ بدهد، چرا که با توجه به شرایط 
کرونایی و محدودیت در مدت برگزاری مس��ابقات فوتبال 
ملی، از دست دادن روزهای فیفا ضربه جبران ناپذیری به 
تمام فدراسیون های درگیر وارد خواهد کرد. ضمن اینکه 
مسابقات مقدماتی در مرحله دوم مقدماتی جام جهانی که 
قرار است شهریورماه برگزار شود هم مانعی دیگر در تعویق 
مسابقاتی است که ایران در دوره اول آن حضور دارد. با این 
شرایط پرونده لغو میزبانی بحرین را باید مختومه دانست 
مگر اینکه یک اتفاق نادر رخ بدهد که با وجود صحبت های 
غلامرضا رفیعی، وکیلی که فدراسیون او را مامور انجام این 
پرونده کرده، بعید است اتفاق ویژه ای در انتظار فوتبال ملی 
ایران باشد و از حالا فدراسیون فوتبال، کادر فنی و بازیکنان 
خود را باید آماده حضور قدرتمند در 4 بازی مرحله مقدماتی 
در بحرین کنند. اگر چه حق ما تضییع ش��ده است اما در 
شرایط فعلی بیش از همه چیز به واقع بینی احتیاج داریم 
و واقعی��ت اصلی حضور ایران در منامه برای برگزاری این 

مسابقات است. 
اگر مسؤولان فدراسیون فوتبال، وزارت ورزش و مهم تر 
از آن وزارت امور خارجه ماه های قبل فکر چنین روزهایی 
را می کردند و با اقدامات پیش��گیرانه مانع چنین انتخابی 
می ش��دند، حالا مجبور نبودیم اینچنین ب��ه آب و آتش 
بزنیم برای برگرداندن یک حکم تقریبا قطعی و تمام شده!

پشت پرده انتخابات کشتی آسیا و  رأی نیاوردن عباس جدیدی

شمارش مخفی آرا

وحید رجبی: انتخابات ش��ورای کش��تی آسیا در حالی با 
ناکامی عباس جدیدی به پایان رسید که مسؤولان شورای 
کش��تی آس��یا با دریافت برخی اطلاعات از داخل کشور، 
خواستار کناره گیری جدیدی به علت سابقه دوپینگ شده 
بودند. انتخابات شورای کشتی آسیا ظهر دوشنبه در آلماتی 
قزاقستان برگزار شد و عباس جدیدی برخلاف پیش بینی ها 
در کسب آرا برای رسیدن به صندلی دبیرکلی شورای کشتی 
آسیا ناکام ماند. شنیده می شود مسؤولان اتحادیه جهانی 
کشتی و شورای کشتی آسیا با دریافت برخی پیام ها مبنی 
بر وجود س��ابقه دوپینگ در پرونده دوران قهرمانی عباس 
جدیدی، حضور وی در شورای کشتی آسیا را لطمه بر جایگاه 
این ش��ورا دانسته اند و به این شکل نظر مساعد مسؤولان 
شورای کشتی آسیا و اتحادیه جهانی کشتی را تحت تاثیر 
قرار داده اند، تا جایی که نناد لالوویچ، رئیس اتحادیه جهانی 
کشتی و دولت تورلیخانوف، رئیس شورای کشتی آسیا که 
پیش از این در جلسات با مسؤولان فدراسیون کشتی نظر 
مس��اعدی درباره حضور جدیدی به عن��وان یک قهرمان 
سرشناس در شورای کش��تی آسیا داشته اند، به یکباره از 
علیرضا دبیر می خواهند بهتر اس��ت جدیدی از حضور در 
انتخابات به علت داشتن سابقه دوپینگ کناره گیری کند! 
این درخواست با مخالفت شدید دبیر و جدیدی مواجه شد 
و در نهای��ت پس از انج��ام رای گیری، عباس جدیدی که 

پیش بینی می ش��د نزدیک به ۲۰ رای را از آن خود کند، 
تنها با کسب ۱۱ رای ناکام بزرگ این انتخابات بود. دبیر در 
واکنش به درخواست لالوویچ به وی گفته است: دوپینگ 
جدیدی مربوط به سال ۱۹۹۳ میلادی است و او در فاصله 
کوتاهی پس از آن به مدت 7 تا 8 سال عضو تیم  ملی کشتی 
آزاد ایران بوده است. دیگر اتفاق عجیب این انتخابات جایی 
بود که صندوق آرا به دور از چشم حضار به داخل یک اتاق 
برده ش��د تا ش��مارش آنجا انجام شود که این موضوع نیز 
اعتراض شدید دبیر را به دنبال داشت اما راه به جایی نبرد. 
مسؤولان شورای کشتی آسیا، 4 ناظر از جمله مامیاشویلی 
رئیس فدراس��یون کشتی روس��یه و عضو اتحادیه جهانی 
کش��تی را مسؤول نظارت بر شمارش آرا در اتاق قرار داده 
بودند و زمانی که دبیر به شمارش مخفی آرا اعتراض کرد، 
دولت تورلیخانوف گفت: ناظران مورد تایید اتحادیه جهانی و 
شورای کشتی آسیا هستند! حضور برخی افراد در قزاقستان 
و برخی رایزنی ها پیش از انتخابات نیز باعث به وجود آمدن 
حواشی زیادی درباره علل ناکامی جدیدی در انتخابات شد، 
تا جایی که گفته می شود برخی شیطنت های داخلی باعث 
ناکامی عباس جدیدی در انتخابات شورای کشتی آسیا شده 
است. گفته می شود تا شب قبل از انتخابات برخی پیام ها و 
ایمیل ها در این  باره به مسؤولان اتحادیه جهانی کشتی و 

شورای کشتی آسیا ارسال شده است. 
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